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CONSELL TERRITORIAL DE LA ZONA 03 (barri de Pardinyes i entorns) 

Plenari realitzat el 8 d’octubre de 2018, al Centre Cívic de Pardinyes. 
         
Assisteixen a la reunió  
 
Entitats: 
AVV de Pardinyes (Orvepard); INS Josep Lladonosa; Escola Pardinyes; Escola La Mitjana; Coral 
Llum de Veus; Assoc. Síndrome d’Asperger; Associació de Consumidors CUS; Fundació Barri de 
Pardinyes; Assoc. de Jubilats; Fundació privada Ilersis (Shalom); Escola Bressol la Mitjana; 
Agipa; Bressol Municipal Pardinyes; Plataforma per unes festes cíviques; Grup municipal Junts 
per Catalunya; AVV Blocs Grup la Pau; i Grup municipal PSC. 
 
Persones registrades: 
Ramona Salla; Paco Castillo; Rafael Fernández; Joan Torné; Maria P. García; Mari Luz Pernia; 
Cristina Bravo; Yolanda Lacasa; Esther Rodes; Fcesc X. Serra; Sandra Checa; Ramon M. Giné; 
Marisé Piñol; Marta Ballespí; Ángela López; Mari Carme Gilart; Maria D. Terrón; Francesc X. 
Zamorano; Francesc Soldevila; Yolanda López; Irene Domingo; M. Carme Vila; Toni Berbel; José 
Miguel Villagrasa; Montse Royan; Montse Abella; Josep Ramon Serrado; Àngel Porcel; Maribel 
Quílez; Rosa M. Esteve; Cristina Morón; Mònica Sáez; Montserrat Peiró; Toni Luís; Andrés Pla; 
José M. Abad; Joan Antoni Martínez; Cèlia del Toro; Ramon Ruiz; Xavier Escriba; i Laura Soto. 
 
Assisteixen a la reunió per l’administració municipal: 
El regidor de Zona i president del CTZ03, Sergi Talamonte; la regidora de Participació 
Ciutadana, Elena Ferré; la Tècnica de Participació, Esther Marcos; i el coordinador tècnic dels 
Consells de Zona, Francesc Mòdol. 
 
El regidor de zona, Sergi Talamonte, obre la sessió constitutiva del Consell de la zona 03 per al 
mandat municipal 2019-2023, i explica les línies generals de treball d’aquest òrgan de 
participació territorial. 
 
A continuació, s’inicia un primer torn de paraules: 
 
Paco Castillo, Fundació Pardinyes. S’interessa per quina serà la composició de la Comissió 
permanent del Consell, i interpel·la els responsables municipals sobre el funcionament del 
Consell, en el sentit que els problemes que es plantegin rebin sempre un retorn, no com de 
vegades ha succeït en els mandats municipals anteriors. 
 
Sobre la operativitat del Consell, el regidor de zona, Sergi Talamonte, palesa la voluntat que el 
resultat dels debats que s’hi facin tingui una influència determinant en la presa de decisions de 
la Paeria. 
 
Joan Torné, Orvepard. Quant a la representativitat de l’esport en el si de la Comissió 
Permanent del Consell, Torné diu que la sola presencia de la Comissió d’Esports d’ORVEPARD 
ja és suficient garantia, en la mesura que aglutinen 12 de les 13 entitats existents a Pardinyes. 
 
Ángela López, Ass. de Jubilats. Demana que s’ajudi la seva associació perquè pugui programar i 
realitzar noves activitats al barri, adreçades a la gent més gran que no té l’oportunitat de 
desplaçar-se fora. Altrament, subscriu la necessitat apuntada en una intervenció anterior, en el 
sentit que es facin efectius els acords consensuats en el Consell de Zona. 
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En un altre ordre de coses, López denuncia que hi ha dos passatges interiors, tocant a la plaça 
Joan de Santamaria, on -malgrat que són espais de pas públic- no hi passa mai el camió de la 
neteja, amb la qual cosa l’olor que s’hi respira és tremendament molesta.  
 
El regidor Talamonte, respon que seria molt positiu que la veu de les persones jubilades fos 
present a la Comissió Permanent i, per extensió, en el conjunt de les dinàmiques de treball del 
Consell de Zona. 
En relació al problema de neteja que Ángela López ha denunciat, Sergi Talamonte fa referència 
a la possibilitat d’introduir canvis en l’operatiu del servei de neteja, a fi d’atendre aquelles 
deficiències que es vagin detectant. 
 
Paco Castillo, Fundació Pardinyes. Demana aclariments sobre la dinàmica de funcionament del 
Plenari del Consell, de la Comissió Permanent, i de les comissions de treball; i palesa la seva 
contrarietat vers la possibilitat que el tècnic/a municipal adscrit al Consell de Zona pugui 
condicionar les decisions de les persones de l’esmentat Consell. 
 
El regidor Talamonte respon que la presencia d’un funcionari municipal als Plenaris del Consell 
no afecta les decisions, en la mesura que aquest no té dret a vot, i que la seva funció bàsica 
consisteix en la dinamització i gestions de secretaria. 
Quant a la funció del Consell de Zona, Talamonte insisteix en la idea que aquest és un espai 
idoni perquè puguin confluir i interactuar persones i organitzacions socials no-formals, amb la 
resta d’associacions tradicionals1, per tant, afirma el regidor, ha de quedar clar que “els 
Consells no pretenen substituir la tasca de les AA.VV, sinó ser-ne un complement que eixampli 
espais de participació”. 
Quant els límits i regles de joc de la Participació municipal, el regidor Talamonte puntualitza 
que la Paeria vetllarà perquè sempre hom pugui participar amb prou informació sobre allò què 
es pot fer i què no, és a dir, considerant de forma realista les possibilitats tècniques, 
econòmiques i logístiques que comporti cada acció participativa. 
 
Respecte a la presència d’un/a funcionari/a municipal a les reunions plenàries del Consell, el 
tècnic de Participació, Cesc Mòdol, constata que aquesta ja es produeix des que van començar 
a funcionar els Consells, fa 12 anys, però que a diferència d’abans, l’encàrrec polític actual 
comportarà una major dedicació a dinamitzar el funcionament del Consell i les seves 
comissions internes (la Permanent i les d’àmbit sectorial que s’acabin creant), amb el propòsit 
d’ajudar a debatre, consensuar, i garantir la viabilitat tècnica i econòmica dels projectes que 
vulguin sotmetre’s a votació en l’assemblea plenària del Consell, eliminant d’aquesta manera 
la frustració que propostes aprovades en plenari haguessin de ser descartades posteriorment 
per inviables. 
 
Acte seguit, previ el procediment informatiu preceptiu, i d’acord amb les entitats i persones 
que s’han acreditat, el regidor Talamonte dóna per constituït el Consell de la Zona 03 per al 
mandat municipal 2019-2023; també s’acorda aprovar el Reglament de Regim Intern i el 
compromís que el serveis tècnics de Participació acompanyaran en el procés de convocatòria i 
posada en funcionament de la Comissió Permanent. 
 
Rafael Fernández, Orvepard. Demana un aclariment sobre com la Paeria gestionarà les 
inscripcions -al Consell- que la ciutadania està enviant mitjançant un enllaç a Internet. 
 

 
1 Aquelles que estan regulades en base a uns estatuts, i governades per una junta directiva elegida en assemblea.  
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El tècnic de Participació, Cesc Mòdol, explica que les inscripcions s’atenen de manera 
personalitzada, informant a cadascú de quin Consell li correspon, segons el carrer on visqui, i la 
data de quan es farà l’assemblea plenària. 
 
Atenent el quart punt de l’ordre del dia, el regidor Sergi Talamonte informa que tal com 
prescriu el Reglament de Règim Intern que s’ha aprovat, la Paeria posa a disposició del Consell 
la persona que s’encarregarà de supervisar i validar els procediments administratius del 
mateix, funció que, transitòriament, realitzarà en Francesc Mòdol, tècnic de l’àrea de 
Participació Ciutadana. 
 
Referent al procediment de creació de la Comissió Permanent del Consell, el regidor de zona 
demana que les persones que tinguin interès de formar-ne part omplin un formulari. 
 
Acte seguit, s’inicia un segon torn de paraules: 
 
Paco Castillo, Fundació Pardinyes. Lliura en mà, al regidor Sergi Talamonte, un escrit en què –
segons diu - inclou una relació d’unes 14 qüestions relacionades amb: les pubilles de barri; la 
pujada d’impostos municipals que planteja el nou govern; un afer amb aigües Lleida; el procés 
de mort d’unes grans sureres ubicades dins d’una finca particular; la mala imatge de Pardinyes 
per l’entrada des de l’antiga carretera de Corbins (davant d’Ilnet); el problema de la 
contaminació ocasionat per bosses de plàstic procedents del mercat de Barris Nord; les 
mancances de Pardinyes quan a mobilitat, senyalització i aparcament; la informació insuficient 
que el web de l’empresa Moventis mostra en relació a parades i horaris del servei d’autobusos;  
l’incompliment del compromís de posar marquesines i pissarres solars de senyalització de pas 
de bus, a les parades; el problema d’accessibilitat a la plaça del Mercat de Barris Nord, atès 
que una parada de Bus -just davant d’un pas de vianants- barra el pas a les persones que van a 
comprar;  que no hi ha cendrers on dipositar les burilles de cigarreta, a l’entrada al pavelló 
Barris Nord; la reivindicació de recuperar el camí medieval del riu, des de la mitjana a les 
escoles Alba. 
 
La regidora de Participació, Elena Ferré, respon que el canal que li assembla més adient per a 
treballar –des del consens- la majoria de les peticions que s’han plantejat, són les comissions 
del Consell, les quals proposa que s’activin quan abans millor. 
Respecte el tema de les pubilles, la regidora Ferré puntualitza que en el moment actual s’està 
reformulant –en una perspectiva de s.XXI- quin ha de ser el paper d’aquestes en relació als 
actes de ciutat, la qual cosa no afecta en absolut els protocols que les AA.VV determinin per a 
els seves pròpies festes de barri. 
 
Referent a l’increment dels impostos municipals de què s’ha parlat, el regidor Sergi Talamonte 
afirma que és la conseqüència de l’excessiu endeutament municipal que s’ha trobat el nou 
equip de govern de la Paeria, tanmateix, puntualitza que a la ciutadania de a peu solament li 
afectarà l’equivalent a l’increment interanual de l’IPC (un 1,4%), i que la càrrega principal serà 
per a l’IBI dels grans valors cadastrals no residencials, és a dir: aquells que tenen major 
capacitat econòmica; altrament, Talamonte també informa que hi haurà increment de l’IAE a 
empreses ubicades en carrers de 1a, 2a i 3a categoria, i de l’impost sobre construccions, 
instal·lacions i Obres (ICIO), a les empreses constructores.  
 
Quant a la resta de temes plantejats pel representant de la Fundació Pardinyes, el regidor de 
zona respon: 1. que es farà seguiment del cas d’una denúncia relacionada el procediment de 
fer la connectivitat d’un habitatge a la xarxa d’aigua pública; 2. que la preservació d’unes 
sureres existents a una finca privada entre Prat de la Riba i Mig Aran és de molt difícil solució, 
en la mesura que és molt difícil revocar un permís d’edificació, i que encara és més difícil 
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traslladar uns arbres tan grans, i que sobrevisquin; 3. que està d’acord que cal trobar solucions 
per a dignificar l’entrada a Pardinyes des de la carretera de Corbins; 4. que és conscient que 
caldrà treballar per a la millora de la senyalització, la mobilitat, i diversos aspectes relacionats 
amb els recorreguts de les línies de bus (Marquesines, horaris...); 5. que sobre el tema de les 
escales del pavelló Barris Nord parlarà amb la regidoria d’Esports, per a veure com es pot 
resoldre; 6. que es prendran mesures per a l’eliminació de plàstics d’un sol ús al mercat 
Pardinyes, en compliment d’un acord de govern que preveu introduir (a l’ordenança de 
mercats) sancions que poden arribar a prohibir posar parada a qui no respecti les normes; i 7. 
que està en marxa un projecte de 4 ciutats (subvencionat per la Unió Europea) que 
possibilitarà la recuperació i descoberta del Camí del Riu, des de Pardinyes fins a Corbins. 
 
Ángel Porcel, veí de blocs Landelino. Denuncia problemes de civisme a la zona dels blocs de 
Landelino Lavilla i de la Pau; entre altres problemes fa esment a: 1. Que s’hi ven droga als patis 
interiors; i 2. que com a derivada del tràfic de droga, aquell indret ha esdevingut un espai brut 
d’excrements i miccions, i on fins i tot hi ha gent que fornica en els portals de les cases. Com a 
conseqüència de tot plegat, Porcel demana major presència de la Guàrdia Urbana. 
En referència a les firetes del barri, Porcel afirma que ja va sent hora que es trobi un lloc de 
consens, i que els veïns d’Anastasi Pinós en cap cas acceptaran que les firetes tornin a aquell 
carrer, atès que ja han estat massa els anys que han hagut de suportar problemes cívics 
derivats de l’ocupació de l’espai públic i dels sorolls molestos d’atraccions de fira i d’actuacions 
musicals. 
 
El regidor de zona, emfatitza que és precisament per la importància que l’actual Govern 
Municipal dóna a la temàtica del civisme i la seguretat, que l’alcalde en persona ha volgut 
agafar les regnes de la Guàrdia Urbana. Sobre aquesta qüestió, Sergio Talamonte afirma que 
bona part de la solució arribarà tan aviat com s’incorporin més efectius als respectius cossos 
de la Guàrdia Urbana i dels Mossos d’Esquadra, tema aquest últim que espera es solucioni 
aviat, en la mesura que hi ha voluntat política per a fer front a aquest problema. 
Respecte el tema de la ubicació de les firetes, les penyes, i de les revetlles, Talamonte 
suggereix que una comissió temàtica del Consell seria l’espai adequat on treballar una sortida 
consensuada entre les parts, solució a la qual l’ajuntament donaria suport. 
 
Joan A. Martínez, Veí/Plataforma per unes festes cíviques. Informa que un grup de veïns s’han 
constituït en plataforma i que tenen la intenció de formar part de la comissió encarregada de 
proposar una solució als problemes (de civisme i convivència) derivats de la ubicació de les 
firetes, les casetes de les penyes, i de l’escenari de les revetlles. 
Martínez afirma que ells estan a favor de les festes i que el seu tarannà és de col·laboració amb 
la Comissió de Festes, tanmateix, adverteix que cal modernitzar els aspectes logístics i de 
serveis de la festa, la qual cosa al seu entendre passa per trobar una localització estable de les 
mateixes, que permeti minimitzar les molèsties al veïnat. 
 
Cèlia del Toro, Comissió de Festes AVV. Quant a la ubicació dels espais de la festa, demana 
parlar-ne amb voluntat de comprensió i realisme, en la mesura que les infraestructures de la 
festa exigeixen unes condicions logístiques mínimes, que no són possibles de garantir en 
qualsevol lloc. 
 
Esther Rodes, Veïna de Blocs de la Pau/ Plataforma per unes festes cíviques. Relatiu als efectes 
colaterals derivats de la situació de les infraestructures de la Festa Major, es queixa d’un fet: es 
va moure la plaça d’aparcament d’una persona amb discapacitat funcional (per esclerosi 
múltiple), sense demanar-li consentiment. Altrament, troba incorrecte que per a decidir la 
localització de la zona de festa no es faci una consulta a les veïnes afectades, en especial, 
demana tenir en compte l’afectació a  aquelles persones a qui hom situarà l’escenari de les 
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revetlles davant dels seus domicilis. Com a constatació de les molèsties ocasionades per la 
música i sorolls diversos, fins altes hores de la matinada, Rodes explica que hi ha gent que 
s’agafa vacances i marxa del barri per no haver-les de patir. Esther Rodes finalitza el seu torn 
de paraula manifestant-se a favor de les festes del barri, però demanant que es facin d’una 
altra manera, atès que aspiren a poder gaudir-les, enlloc de patir-les. 
 
Paco Castillo, Fundació Pardinyes. Afirma: 1. que la presència de les penyes a l’Av. de Pearson 
està deteriorant molt el terra de panot d’aquell espai, car s’hi fan barbacoes i s’hi vessa greix; 
2. que la Rambla (i part del seu arbrat) s’està fent malbé per la instal·lació i funcionament de 
les atraccions de fira; i 3. que està cansat d’haver de patir la Disco-Mòbil -davant de casa seva, 
des de fa 10 anys- a partir de les 4 del matí fins a l’alba. 
 
Joan Torné, Orvepard. Reivindica que la substitució del terra d’herba del camp de futbol, que 
s’hagués hagut de fer a 2016 (un cop esgotada la seva vida útil), i que s’està aixecant per l’ús 
intensiu, i diari, de 400 joves esportistes. 
Quant a la saturació d’usuaris del pavelló municipal, Torné reivindica com a solució el projecte 
d’espai polivalent que van presentar als Pressupostos Participatius de 2018, i que no va ser 
admès a concurs per no complir tots els requisits normatius que es demanaven. 
Relatiu a l’esdevenir del Consell de Zona, manifesta el desig que aquest resulti d’utilitat per al 
desbloqueig de les demandes que hi ha pendents al barri. 
 
El regidor de zona, Sergi Talamonte, dóna detalls sobre les circumstàncies per les quals durant 
el mandat municipal 2015-2019, l’anterior equip de govern no va fer efectiva la substitució de 
la gespa artificial del camp de futbol de Pardinyes. Sobre aquesta darrera qüestió, el regidor 
Talamonte informa que s’està estudiant la possibilitat que la reparació del ferm del camp de 
futbol pugui fer-se com a despesa ordinària (cosa que facilitaria poder resoldre el problema 
amb menys temps), enlloc de com una inversió. 
 
Rafael Fernández, Orvepard. Fa esment a les següents qüestions: 1. que el projecte guanyador 
de Pressupostos Participatius 2018 (“Corregidor Escofet, una rambla verda”) encara no s’ha 
implementat; 2. que, com a conseqüència de la manca d’esporga dels arbres, persisteix el 
problema de punts foscos al barri; 3. que a l’entorn pròxim de la zona del Mercat de Barris 
Nord és necessari més aparcament dissuasori (per anar a comprar) i que enlloc de resoldre la 
necessitat esmentada, els ha arribat que hom preveu posar-hi més zona blava; 4. que  al barri 
cal una zona tancada d’esbarjo per a gossos, demanda la qual ve reiterant-se des de fa anys; 5. 
que el Centre Cívic necessita urgentment millores, i que cal trobar una manera més àgil per a 
solucionar les petites reparacions que van sorgint sobre la marxa;  6. que és molt urgent 
revisar l’eficiència energètica del Centre Cívic, atès que hi ha constància que s’està 
malbaratant moltíssima energia (aigua, combustible, llum...); 7. que el servei de busos durant 
el cap de setmana és insuficient; 8. que cal mesures per a pacificar el trànsit al carrer Baró de 
Maials; i 9. que considera necessari millorar la coordinació entre els agents afectats per la 
realització de les activitats de cap de setmana, al Centre Cívic. 
 
En relació al projecte d’enjardinament d’un tram de la Rambla Corregidor Escofet, el regidor 
Talamonte respon: 1. que lamenta el retard que hi ha hagut, però confirma que l’obra ja està 
licitada i que hom preveu que s’executi imminentment; 2. que la manca de llum en 
determinats espais del barri, per manca d’esporga dels arbres, té molt a veure amb el fet que 
el contracte de concessió a l’empresa encarregada del manteniment de jardineria està 
desfasat, però que no obstant això -abans no es faci una nova licitació- caldrà vetllar perquè es 
garanteixin els protocols del mapa lumínic de la ciutat; 3. que s’informarà sobre la tipologia de 
les places d’aparcament que s’ha previst crear a l’entorn de la zona del mercat, i que si enlloc 
de places d’aparcament d’alta rotació –els dissabtes- es vol fer una zona blava permanent, es 
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queixarà; i 4. que té molt sentit la demanda d’un parc tancat per a gossos, la qual, a més, ja va 
rebre un suport de vots força significatiu en els Pressupostos Participatius de 2018. 
Finalment, pel que respecta al manteniment del Centre Cívic de Pardinyes, el regidor 
Talamonte subscriu la crítica que l’ajuntament no ha atès correctament la part del 
manteniment de què és responsable, raó per la qual parla de la necessitat de revisar el 
contracte de l’empresa que té la concessió del manteniment del Centre Cívic del barri, en tot 
allò relacionat amb reparació, neteja, millora d’accessibilitat, i eficiència energètica. 
 
Cristina Bravo, Agiva. Exposa que la seva associació fa 9 anys que desenvolupa, a Pardinyes, 
activitats educatives relacionades amb l’educació en el lleure, i que malgrat això no han tingut 
prou suport de l’ajuntament, per aquest darrer motiu demana públicament que s’estableixin 
sinèrgies i es facilitin recursos per a l’assoliment dels objectius sociocomunitaris de la seva 
entitat. 
En referència a les prioritats, Bravo reivindica no centrar-ho tot en l’urbanisme i posa en valor 
la importància estratègica de treballar –també- les necessitats culturals, educatives i de lleure 
de Pardinyes, un barri amb un dels índex de natalitat més alts de Lleida i que, tanmateix, està 
mancat de la infraestructura cultural i dels recursos econòmics necessaris per a atendre 
adequadament l’educació no-formal d’infants i joves. 
En referència al projecte de treball que ofereix el Consell de Zona, Bravo manifesta la voluntat 
d’implicar-s’hi, especialment en qüestions relacionades amb la cultura i el lleure. 
 
Ramona Salla, Coral. Palesa la seva preocupació que de no impermeabilitzar millor la teulada, 
en cas d’una tromba d’aigua, les goteres espatllin novament espais recentment repintats del 
Centre Cívic. També, relacionat amb el problema de l’aigua, Ramona Salla recorda que els 
baixos del Centre Cívic pateixen inundacions sempre que hi ha una tempesta forta. 
 
Abans de finalitzar la reunió, la regidora de Participació Ciutadana, Elena Ferré, fa referència 
als temes que s’ha previst que treballin les comissions del consell, entre els quals fa referència 
a civisme; festes; urbanisme; seguretat; esports; i cultura i lleure. 
 
Tractats tots els temes corresponents a l’ordre del dia d’avui, i finalitzat el torn de paraules, el 
regidor Sergi Talamonte i la regidora Elena Ferré, agraeixen la presència i participació a totes 
les persones assistents i donen per acabada la reunió. 
 
Francesc Mòdol, Coordinació tècnica dels Consells de Zona.   
Lleida,  8 d’octubre de 2019 
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CONSELL DE LA ZONA 03  (Pardinyes i entorns)  

Plenari extraordinari realitzat el 28 de maig de 2020, per vídeo conferència, a causa de 
la pandèmia del COVID19 
  
Inscripció telemàtica prèvia realitzada per: 
Carolina Maldonado; David Barroso; Silvia Calvis; Gemma Gómez; Fina Masip; Teresa Benet; Isaac 
Casanovas; Joan Ant. Martínez; Francesc X. Serra; Cristina Bravo; M. Pilar García; Irene Domingo; 
Àngels Morera; Marisé Piñol; Joan R. Cuesta; Ramona Salla; Ángeles Ribes; Cristina Morón; 
Francesc Mòdol; Elena Ferre; i Sergi Talamonte. 
 
El regidor de zona, Sergi Talamonte, inicia la sessió plenari del Consell de la zona 03 i dóna la 
benvinguda a les persones en xarxa. A continuació, cedeix l’ús de la paraula a la regidora de 
Participació, Elena Ferre, qui presenta la nova imatge corporativa dels Consells de Zona de Lleida. 
Acte seguit, el regidor de zona i la regidora de participació procedeixen a explicar 
l’informe/valoració de l’estat de la ciutat arran de la crisi del Coronavirus. 
 
Finalitzada l’exposició dels tres primers punts de l’ordre del dia, es procedeix a donar resposta a les 
preguntes1 que Francesc X. Serra; Joan A. Martínez; Cristina Bravo; Maria P. García; Àngels Morera; 
Marisé Piñol; i Ramona Salla; havien realitzat, via Internet, en el moment d’omplir el formulari 
d’inscripció al Plenari del Consell; i, a posteriori, a les que altres persones participants han anat 
escrivint -en directe- al xat de la vídeo conferència. 
 
Acabat el torn de preguntes, el regidor de zona agraeix l’assistència en xarxa i dóna per closa la 
reunió. 

 
Francesc Mòdol, coordinació tècnica dels Consells de Zona o Barri. 
Lleida, 28 de maig de 2020 

 
1 Francesc Xavier Serra: “Com queda tot el tema de les festes? Quina previsió hi ha sobre l enjardinament de Corregidor Escofet? 

Hi ha previsió de fer neteja de patis i solars de l herba que ha crescut? Ho dic de cara a la previsió d'incendis per petards. Aquest any 

estan especialment bruts degut a la gran quantitat d'herva que ha crescut.” 
 

Joan Antoni Martínez: "Ens hem assabentat que s'han anul·lat les festes però que algunes penyes volen anar per lliure i fer la seva 

(llogar locals i fer la seva particular festa).  Això si es fa, com es regularà? Qui donarà els permisos? Sent un barri sense festes 
oficials (Orvepard queda totalment desvinculada) qui es farà càrrec de les possibles queixes i irregularitats? Haurien de contractar 

una assegurança? 

I per una altra banda...el tema de la inseguretat a la zona dels blocs La Pau, s'hi estan produint baralles i s'hi troben persones begudes 
fent xivarri sense que aparegui la Urbana. Es podria reforçar la seguretat?" 

 

Cristina Bravo: “Des de l'ajuntament s'han plantejat ajudes econòmiques per a famílies per tal d'ajudar en la conciliació familiar per 
aquest estiu? El lleure aquest estiu s'ha vist reduït moltíssim, però les entitats que farem tot el possible per donar aquest servei, 

podrem optar d'ajuts econòmics i de servei per fer possible aquest servei?” 

 
M. Pilar García: “Hi ha algun pla per al control de la població de COLOMS? Estem constatant que s'estan reproduint i refugiant en 

diversos edificis abandonats del barri (bloc tapiat de l'avinguda Pearson cantonada C/ Jaume d'Agramunt i 2n pis edifici carrer 

Pardinyes Baixes cantonada C/ L'Espígol) Crec que hi ha qui diu que els coloms són com "rates voladores" i per tant un problema de 
salubritat. 

Al Carrer Pardinyes Baixes: (...) com pot ser que encara tinguem mig carrer amb doble sentit i l'altra meitat amb sentit únic? Això es 

va deixar així quan es va fer passar l'autobús per aquest carrer per tombar cap a Enginyer Cellers, cosa que ja no cal perquè el BUS 
no hi passa. Donada l'amplada d'aquest carrer, crec que una alternativa seria deixar un únic sentit (com havia estat des de feia anys) i 

un únic costat d'aparcament de vehicles. No veig lògic tenir cotxes aparcats als dos costats i una velocitat de 50 km/h. 
Al Carrer Xavier Puig Andreu: no entenc com pot tenir dos sentits de circulació i aparcaments als dos costats sabent que també s'ha 

de comptar que hi passa el BUS. A més a més hi ha un senyal que hi diu que es pot anar a 50 km/h!!! O traiem aparcaments o posem 

límit de velocitat a 30 km/h,... o busquem alguna altra solució. 
Festes de Pardinyes (nova ubicació): Es tindran en compte les decisions preses en la reunió de la Permanent del consell de barri? 

Quines gestions s'hauran de fer? 

 
Angels Morera: “M’agradaria saber si hi ha alguna possibilitat de implantar la recollida d’escombraries porta a porta.” 

 

Marisé Piñol: “Qué passa amb la Rambla de Pardinyes? On estan els arbres, el carril bici, el camí empedrat,...? Es farà o tornem a 
deixar la Rambla com estava? 

 

Ramona Salla: “La coral llum de veus, pregunta si quan passi el covid19, és possible assajos guardant les distancies a l'aire lliure? 
S'hauria de demanar algun permís?” 
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CONSELL TERRITORIAL DE LA ZONA 03 (Pardinyes i entorns) 

Plenari realitzat el 5 de novembre de 2020, a la sala polivalent dels baixos de l’edifici 
Mercolleida, a l’Av. de Tortosa, a les 19.00h.  
         
Assisteixen a la reunió  
 

Entitats: 
Organització Veïnal Pardinyes (ORVEPARD); Associació de Senegalesos; Serveis Socials; 
Comerciants de Pardinyes; Plataforma per unes festes cíviques; Grup municipal Junts per 
Catalunya; Veïns Blocs Grup la Pau; Associació Àfrica Negra; Grup municipal C’s; Fundació 
privada Ilersis;  i Grup municipal PSC. 
 
Persones registrades: 
Ramona Salla; Rafael Fernández; Joan Torné; Maria P. García; Marisé Piñol; Irene Domingo; 
Cristina Morón; Joan Antoni Martínez; Cèlia del Toro; Laura Soto; Bubacar Balde; Diakaridia 
Dadou; Gemma Gómez; Isaac Casanovas; Isaac Caballero; Jesús Salmeron; Joan Ant. Martínez; 
Jordi Alfonso Sanmartí; Jordina Cervera; José M. Córdoba; M. Mar Luque; Mari Baena; Miguel 
Pedro Hellin; Papa Mayoro Día; Ramona Salla; Sofia Sunguria; Tere Farré; Teresa Benet; Jose 
M. Cueva; Olga Bandareva; Sergio Pérez; Ibrahima Bao;  i Nogay Ndyaye. 
 
Assisteixen a la reunió per l’administració municipal: 
El regidor de Zona i president del CTZ03, Sergi Talamonte; la regidora de Participació 
Ciutadana, Elena Ferré; el tècnic de Medi Ambient, Joan Balasch; la tècnica de Participació, 
Maria J. González; i el coordinador tècnic dels Consells de Zona, Francesc Mòdol. 
 
El regidor de Zona, Sergi Talamonte, i la regidora de Participació Ciutadana, Elena Ferré, obren 
l’assemblea Plenària del Consell de zona 03 i expliquen quina serà la dinàmica de 
funcionament de l’esmentada reunió. 
 
Desenvolupament del 2n punt de l’ordre del dia:  “Informació sobre el desplegament de la 
recollida Porta a Porta (PaP) de  les escombraries”. 
 
El regidor de zona, Sergi Talamonte, contextualitza com a referent positiu l’experiència de com 
ha funcionat la prova pilot que es va fer, des de 2018, a la zona  de Ciutat Jardí i de Vila 
Montcada, on actualment s’ha arribat fins a un 88% d’efectivitat en la recollida selectiva. I amb 
una percepció positiva per la  comoditat del servei, i l’erradicació de les males olors i la brutícia 
al carrer. Talamonte justifica la necessitat d’anar escampant el PaP a altres zones de la ciutat, 
atès que en base a la legalitat del marc medi ambiental europeu, estatal, i autonòmic, el 2030 
a Lleida s’haurà de poder assolir un resultat del 70% de la recollida selectiva, molt lluny de la 
realitat actual que tot just arriba al 37%. 
A més, posa en consideració que l’empresa que fa el tractament de les escombraries factura 
anualment a la Paeria la molt elevada xifra de 6 milions d’euros, raó per la qual fer el PaP, a 
banda d’avantatges medi ambientals, també ha de permetre un important estalvi per a la 
comunitat1. 
Quant a la incentivació de bones pràctiques individuals en la recollida selectiva, el regidor 
d’Habitatge i Transició Ecològica anuncia que s’està estudiant la manera com es premiarà amb 
una bonificació sobre l’import de la taxa municipal de recollida de residus, i,  simultàniament, 
quin tipus de mesures de control podran establir-se vers les persones que no col·laborin. 
 

 
1 Es calcula que el porta a porta pot arribar a suposar un estalvi superior als 2 milions d’euros a l’any. 
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Complementant les explicacions de caràcter contextual que ha realitzat el regidor Talamonte, 
el tècnic de la regidoria de Medi Ambient, Joan Balasch, aprofundeix en l’argumentari específic 
a favor de la necessitat de fer un millor reciclatge, fent esment: 1. que millorant la gestió i 
tractament de residus hom disminueix l’emissió de gasos d’efecte hivernacle; 2. que una mala 
gestió de la recollida de residus es una de les causes de l’esgotament de recursos i primeres 
matèries, i de la contaminació de mars i oceans; 3. que les emissions produïdes per l’extracció i 
la fabricació de nous productes es poden disminuir si es milloren els índex de prevenció i de 
reciclatge. 
 
Relacionat amb la vessant pràctica del Porta a Porta, Joan Balasch explica: què és el PaP2; què 
s’aconsegueix amb el PaP3; com s’està fent el PaP a altres ciutats del món4; i com s’organitzarà 
el lliurament i la recollida (dies i horari) de resta, envasos, paper-cartró, orgànica, i vidre. 
Balasch, acaba la seva exposició informant que la implantació es farà de forma gradual i que 
durant aquest període es visitarà a totes les comunitats de veïns i cases unifamiliars; que se’ls 
lliurarà material per a la recollida; i que s’informarà tothom mitjançant fulletons, cartells, 
anuncis, xerrades, jornades obertes, i servei d’atenció telemàtica. 
 
Intervencions relacionades amb el 2n punt de l’ordre del dia: 
 
Ibrahima Bao, Fed. Assoc. Àfrica Negra. Demana concreció de quina serà l’àrea de carrers en 
què es farà el porta a porta a Pardinyes; quins seran els horaris de recollida; i les fases 
d’implementació d’aquest projecte. 
 
Nogay Ndyaye, Fed. Assoc. Àfrica Negra. Opina que hi haurà gent que per no haver de fer el 
porta a porta durà les deixalles a contenidors d’altres zones de la ciutat. 
Quant a altres qüestions concretes del PaP, Ndyaye pregunta: 1. que se’n farà dels envasos 
que, com els bricks, no es poden reciclar; 2. si les bosses i/o envasos per a la recollida de les 
deixalles del PaP seran sempre gratuïtes, i cada quan se’n lliuraran a les persones usuàries del 
servei; i 3. com es farà efectiva la rebaixa de les taxes de recollida d’escombraries a les 
persones que demostrin una bona praxis en la tria de les deixalles. 
 
Marisé Piñol, Orvepard.  Planteja dubtes quant el horaris de l’operatiu del PaP i manifesta que 
cal que hom tingui en compte que hi ha gent que treballa de nit. Piñol demana que s’ampliïn 
els dies de recollida de paper i envasos, i, atès que les bosses de deixalla portaran un codi 
identificatiu, exigeix que sigui respectada la privacitat de de cada persona usuària del servei.   
 
Jordina Cervera, veïna. Fa referència a la possibilitat que la gent gran tingui por de baixar -en 
horari de nit- les deixalles al carrer. Relatiu als contenidors de brossa orgànica que es 
mantindran, Cervera pregunta quin en serà el nombre i la seva ubicació. Altrament, Cervera 
demana aclariments sobre si hi haurà alguna part del cost de la recollida del PaP que acabi 
repercutint en els veïns. 
 

 
2 La recollida selectiva porta a porta consisteix en lliurar els residus ben separats davant de la porta de 
casa, seguint un calendari preestablert per a cada fracció.  
3 Fomentar la corresponsabilització de la ciutadania en la cura del Medi Ambient; evitar l’anonimat en el 
lliurament dels residus; incrementar substancialment el percentatge de la recollida selectiva i millorar la 
qualitat dels carrers, per la retirada de gairebé tots els contenidors; reduir el cost de l’entrada de residus 
a l’abocador i augmentar els ingressos pel retorn dels reciclables; etcètera. 
4 Es parla de referents com els de San Francisco; Adelaida; Ljubljana; Seül; Milà; Berlín; Barcelona; també 
el d’altres 200 municipis catalans més petits. 
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El tècnic de Medi Ambient, Joan Balasch, afegeix detalls concrets de com serà el PaP, entre els 
quals fa esment que els contenidors de vidre i de fracció orgànica molt probablement es 
mantindran on ja són ara, en la majoria de casos;  i que el marge en el qual hom podrà baixar 
la brossa serà de les 20.00 a les 22.00h, és a dir, que aquesta estarà -com a molt- 2h davant de 
casa. 
 
Sobre la vessant econòmica del servei de recollida PaP, el regidor Talamonte afirma que si bé 
hi haurà un major cost relacionat amb l’increment de mà d’obra de les persones que faran la 
recollida, aquest es veurà àmpliament compensat per l’estalvi de no haver de portar tantes 
tones de residus a l’abocador. Amb tot, el regidor d’Habitatge i Transició Ecològica posa en 
valor el fet social que el PaP generarà més llocs de treball, per tant més riquesa comunitària. 
 
Rafa Fernández, Orvepard. Constata que fa dos anys que esperen el PaP, al barri; i, ara que 
arribarà, opina que s’haurà de fer pedagogia, ja que hi ha una part de la ciutadania que és molt 
incívica i tem que no faci correctament l’agrupació selectiva de les restes. 
 
El regidor de barri constata que de l’experiència se’n va aprenent, a fer-ho millor; i que el 
procés d’implantació es farà en els propers mesos anirà acompanyat d’un intens treball de 
sensibilització comunitària. 
 
Teresa Benet, Fundació privada Ilersis. Argumenta la necessitat de dur a terme una bona 
gestió de la recollida selectiva i de corresponsabilitzar la ciutadania en l’assoliment d’objectius. 
Benet opina que una mala praxis mediambiental costa diners a tothom, la qual cosa justificaria 
que -en benefici de la comunitat- “si convé cal perdre l’anonimat”: “cal que es sàpiga quines 
persones fan les coses bé i quines malament”... “ens hem d’arremangar (...) el planeta és de 
tots, la ciutat és de tots”. 
 
Desenvolupament del 3r punt de l’ordre del dia:  “concretar el procediment i l’espai de 
mediació per a resoldre les diferències existents quant a la localització dels espais de les festes 
del barri”.  
 
El tècnic municipal de l’àmbit de Participació Ciutadana, Cesc Mòdol, contextualitza que el 
treball fet des del grup de l’àmbit sectorial de festes del Consell de la Zona 03 va col·lidir amb 
posicionaments estratègics diferents d’altres grups i/o associacions del barri, la qual cosa 
indica que es fa necessari trobar el procediment que permeti contrastar opinions i trobar 
consensos entre totes les parts, evitant així problemes de convivència entre els defensors d’un 
model o altre, de festes... Atès que “un desacord no és bo ni per a la comunitat veïnal ni per a 
la Paeria”.  
La regidora Elena Ferre i el tècnic de participació Cesc Mòdol defensen que el debat sobre quin 
ha de ser el model de les festes, i quina ha de ser la localització dels espais de les festes de 
Pardinyes, es faci en el si d’una comissió temàtica del Consell de la Zona 03 i que en aquesta hi 
hagi la figura d’un moderador/a relator/a municipal que s’encarregui de fer mediació i de 
donar fe dels acords que s’assoleixin. 
 
La regidora Ferre i el regidor Talamonte, valoren la bona feina feta des de la comissió temàtica 
de festes del Consell de la Zona 03, i en conseqüència constaten que no es partirà de zero. 
Relatiu als treballs realitzats, hom recorda l’existència d’uns informes (que es poden consultar 
al web Lleida Participa5) on es donen detalls sobre la viabilitat de realitzar activitats festives al 

 
5 Enllaç a Ll-P:    http://www.lleidaparticipa.cat//index_web.php?ap=czo0OiJkb2NzIjs=&idw=czozOiI1MzgiOw==&idi=czozOiJjYXQiOw== 

 

http://www.lleidaparticipa.cat/index_web.php?ap=czo0OiJkb2NzIjs=&idw=czozOiI1MzgiOw==&idi=czozOiJjYXQiOw==
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pati del col·legi Riu Segre i a la zona del mercat de Barris Nord; o que desaconsella fer activitats 
al pont de Pardinyes, a la zona d’aparcament de Trèvol, i al solar d’Ilnet. 
 
Finalment, el regidor de zona i la regidora de Participació demanen un esforç per evitar que el 
tema de les festes esdevingui un debat inacabable; justifiquen la necessitat de cercar un 
consens que sigui respectat per les parts -en benefici del barri- i de treballar atenent a la 
realitat que hi ha coses que ja sabem que poden ser i altres que no. 
 
Intervencions relacionades amb el 3r punt de l’ordre del dia: 
 

Sergio Pérez, Overpard. Sobre la ubicació de les festes, pregunta si definitivament es planteja 
fer-les a l’esplanada del mercat de Barris Nord.  
 
Joan Ant. Martínez, Plataforma per unes festes cíviques.  Demana als representants de la 
Paeria si ja s’ha pensat qui serà la persona que farà la mediació en el tema de les festes de 
Pardinyes; i si s’ha previst un límit de temps quant a la durada de la negociació entre les parts. 
 
Jordina Cervera, veïna. Considera que es vol canviar la ubicació de les festes del barri perquè 
molesta els veïns, però diu que el lloc alternatiu que es proposa no resoldrà el problema, 
perquè també molestarà els veïns. 
 
Cèlia del Toro, Orvepard (comissió de festes). Pregunta si s’ha previst que el regidor de zona 
assisteixi a les reunions de treball de l’àmbit de festes del Consell de Zona.  
Referent a la ubicació de les festes, pregunta: no hi ha cap altre lloc que no sigui l’esplanada 
del mercat de Barris Nord? 
 

Finalitzades les intervencions relatives al punt que ha tractat sobre les festes de Pardinyes, 
S’acorda: 1. el mètode i forma proposat de com resoldre les discrepàncies quant a la Festa 
Major de Pardinyes; 2. que la Paeria anunciarà la posada en funcionament de l’espai de diàleg i 
el nomenament de la persona encarregada de la tasca de moderador/a relator/a; i 3. que es 
deixa oberta la possibilitat que en alguna de les sessions de treball puguin participar-hi 
regidors i tècnics afectats en alguna de les qüestions a tractar. 
 

Desenvolupament del 4t punt de l’ordre del dia: “preveure canvis en la ubicació dels 
aparcaments dissuasoris”. 
 
El regidor de barri informa que la regidoria d’Urbanisme proposa eliminar els dos aparcaments 
dissuasoris actuals (en zona privada), el de la rambla de Corregidor Escofet/cantonada amb 
Camí de Corbins, el de la vora del carrer Tarragona, ja que amb els diners que s’estalviarien 
(30.000 euros per espai/any) podria adequar-se l’espai de davant de l’Escola la Mitjana, un 
espai molt més gran i de titularitat municipal. 
 
Desenvolupament del 5e punt de l’ordre del dia:  “novetats sobre la remodelació de la 
Rambla de Corregidor Escofet”. 
 
El regidor de barri informa que la realització del projecte de millora aprovat als Pressupostos 
Participatius de 20186 es va començar amb retard, ja que prèviament a les millores 

 
6  
Nom del projecte: CORREGIDOR ESCOFET, UNA RAMBLA VERDA. 

Breu descripció: Posar vegetació a la zona central de Corregidor Escofet, a Pardinyes. 

Localització de la proposta: Zona 03 (Pardinyes i entorns). 
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d’enjardinament dels quatre espais de verd previstos entre  Comptes d’Urgell (zona del mercat 
ambulant de Barris Nord) i l’Escola Riu Segre, es va haver de reparar el sistema de reg de la 
zona, que estava malmès. 
El regidor de barri informa que el projecte inicial s’amplia, incorporant els elements arbustius i 
arbrat que per raons del límit pressupostari de 50.000 euros no s’havien pogut incloure en el 
projecte inicial. Sobre els terminis de realització, Talamonte preveu que el conjunt de 
l’actuació estigui finalitzada a 2022. 
 
Intervencions relacionades amb el 5e punt de l’ordre del dia: 
 
Marisé Piñol, Orvepard. Critica el procés de realització del projecte d’enjardinament de la 
rambla; diu no entendre la raó per la qual el projecte inicial no incloïa d’entrada les millores 
que s’han acabat incorporant: reparació de la xarxa de reg; incorporació d’arbrat i massa 
arbustiva; mobiliari urbà, etcètera.  
La representant veïnal, clou la seva intervenció palesant que no està satisfeta amb el resultat 
del projecte, atès que la posició dels parterres haguessin hagut d’anar més endins per guanyar 
vorera i no dificultar la mobilitat dels vianants; a més, troba a faltar que la realització del 
projecte no inclogui un camí central i un carril bici. 
 
El regidor de barri insisteix en el fet que el punt de partida era un projecte corresponent als 
pressupostos participatius de l’anterior mandat municipal (2018), que la realització del mateix 
anava supeditada a un valor màxim de 50.000 euros, i que l’esmentat projecte solament 
preveia la construcció de diverses parterres amb una superfície vegetal. 
Quant a la futura intervenció consistent a incorporar arbres, massa arbustiva, i mobiliari urbà, 
Talamonte aclareix que es desplaçarà més cap a la mitjana de la rambla, preveient no haver 
d’afectar les zones de vorera pròximes. 
Com a idea general, el regidor de zona emfatitza que es vol que la rambla sigui un espai 
pacificat, a la qual cosa també hi ajudarà la mesura de mobilitat que restringeix la velocitat 
dels vehicles a 30 km/h. 
 
Jesús Salmerón, veí i comerciant. Denuncia que els dies que bufa el vent, la sorra del sauló de 
la rambla és arrossegada i embruta tant les voreres com l’espai d’accés als comerços; i que les 
bosses de plàstic s’escampen per tot arreu. Salmerón demana solució a totes dues queixes. 
 
El regidor Talamonte respon: 1. que es revisarà la compactació del terra de sauló per evitar 
que la sorra es desplaci i embruti quan fa vent; i 2. que, amb els comerciants, s’està treballant 
per l’eliminació de les bosses de plàstic; tanmateix, adverteix que moltes de les bosses que el 
vent envola no són precisament les que els comerciants lliuren als seus compradors, quan 
aquests s’enduen la seva compra. 
 
Jordina Cervera, veïna. Discrepa sobre la lògica que porta a continuar endavant, per inèrcia, un 
projecte aprovat (en referència al de la Rambla), malgrat que sigui ostensible i notori que 
aquest no s’ajusta a allò que interessa a veïnes i veïns. Cervera pregunta si -abans de 
materialitzar el nou projecte- el veïnat podrà consultar-lo des d’alguna plataforma telemàtica.  
 
En relació a l’execució del projecte d’un tram de la Rambla del Corregidor Escofet, 
corresponent als Pressupostos Participatius de 2018, el regidor de zona constata que 
l’administració no pot aturar les contractacions que ja estiguin aprovades i en curs d’execució, 
en aquest sentit afirma que “la voluntat política no és suficient per a parar  i modificar un 
contracte que s’hagi adjudicat”, tanmateix, afegeix: “el projecte inicial s’ha complementat 

 
Import de la proposta: Menor: inferior a 50.000 euros. 
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incorporant-hi les millores que s’han explicat quan s’ha parlat de la segona fase de l’obra” que 
hom preveu realitzar aquest hivern. 
Quant a la informació referent a l’esmentada segona fase del projecte, el regidor Talamonte 
afirma que aquesta es podrà consultar als webs municipals. 
 
José M. Córdoba, grup municipal C’s. Demana un aclariment sobre que incloïen exactament els 
50.000 euros corresponents al projecte dels Pressupostos Participatius “Corregidor Escofet, 
una rambla verda”. 
 
El regidor Sergi Talamonte referma la informació que ja s’ha donat, en el sentit que amb els 
50.000 euros dels Pressupostos Participatius solament es podien fer 4 parterres amb herba 
(entre l’aparcament de barris Nord i l’Escola Riu Segre); i que no hi havia marge econòmic per a 
incorporar-hi tot allò que s’ha previst de fer a posteriori, que al seu entendre respon a una 
veritable necessitat. 
 
Tractats tots els temes corresponents a l’ordre del dia d’avui, i finalitzat el torn de paraules, el 
regidor Sergi Talamonte i la regidora Elena Ferre, agraeixen la presència i participació a totes 
les persones assistents i donen per acabada la reunió. 
 
Francesc Mòdol, Coordinació tècnica dels Consells de Zona.   
Lleida,  5 de novembre de 2020 
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CONSELL TERRITORIAL DE LA ZONA 03 (Pardinyes i entorns) 

Plenari realitzat el 15 de juny de 2021, a la Sala d’actes del Centre Cívic de Pardinyes.  
         
Assisteixen a la reunió  
 
Entitats: 
Orvepard; Associació Senegalesos; Plataforma per unes Festes Cíviques; i Fundació Pardinyes. 
 
Persones registrades: 
Ma. del Mar Luque; Paco Castillo; Isaac Caballero; Joan Carles Carranza; Carmen Velasco; José 
Ángel Jiménez; Ma. Pilar García; Marisé Piñol; Celia del Toro; Sergio Pérez; Xavier Zamorano; 
Cristina Moron; Ma. Rosa Ferré; Águeda Antúnez; Trinidad Vallespí; Montse Urban; Lidia 
Callizo; Rafa Fernández; Ramona Salla; Pilar Pérez; Guillermo Gil; Joan Alas; Antonia Collado; 
Ibrahima Bao; Pedro Gil; Sagrario Crespo; Àngels Nerin; Anna Zapater; Angela López; Carlos 
Bobadilla; Israel López; Mari Baena; Teresa Simon; Clara Moreno; Eduardo Moreno; Joan 
Antoni Martinez; Juan Carlos Garcia; Joan Torné; Jesús Salmeron; Rosa Ma. Esteve; Maria 
Burrel; Sandra Checa; i Gemma Domingo. 
 
Assisteixen a la reunió per l’administració municipal: 
El regidor de zona i president del CTZ03, Sergi Talamonte; la regidora de Participació i 
vicepresidenta del CdZ03, Elena Ferre; i de part de la Secretaria Tècnica dels Consell de Zona: 
Sogues Sendra i Francesc Mòdol. 
 
Inicia la reunió la regidora de Participació, Elena Ferre, exposant els detalls relacionats amb 
l’aplicació de les normes PROCICAT.  
A continuació, fa ús de la paraula Sergi Talamonte per a explicar diferents accions que ha dut a 
terme la Paeria, entre les quals fa esment a: 1- plantació d’arbres a diferents llocs; 2- treballs 
per a la reparació de la font de Corregidor Escofet; 3- revisió de diferents espais enjardinats; 4- 
implantació del Porta a Porta (PaP); 5- gestions per a l’eliminació de les bosses de plàstic al 
mercat dels dissabtes; 6-  implementació de WIFI gratuït al Centre Cívic de Pardinyes; 7- 
actuacions a la xarxa de l’aigua: inspecció d’uns 3,5 km amb càmera i arranjament de 
canonades amb fuites (en un tram de 5 Km), neteja de 2,6 km de col·lectors de clavegueram, i 
revisió i/o manteniment de 2600 embornals i de 97 elements de xarxa; 8- varies reparacions de  
vorera del carrer Girona, Roger de Llúria i de Baró de Maials, del paviment del carrer Jeroni 
Pujades, i de la calçada de la parada de bus entre Jeroni Pujades i Baró de Maials;  9-  pintar els 
bancs de la plaça del Rector de Vallfogona, i la senyalització horitzontal a la zona vianalitzada 
del c/ Enginyer Sellès; 10- diferents intervencions de millora de l’enllumenat públic; i 11- 
reparació de desperfectes a la pista d’”skate” i de canonades d’aigua al pavelló Pardinyes. 
En relació a actuacions previstes de fer, el regidor Talamonte fa esment a la reforma de 
l’Escola Bressol, per a incorporar-hi una aula de nadons; i a l’estudi de com fer la desviació de 
fums de les instal·lacions esportives Trevol, perquè no generi molèsties a l’Escola Riu Segre. 
 
Torn de preguntes/propostes:  
 
Cèlia del Toro, comissió de festes de l’AV i del Consell. Explica breument com s’estan 
preparant les festes del barri en base als condicionants que suposa la normativa del PROCICAT.  
 
Guillermo Gil, veí. Exposa que  hi ha informes interns de la Paeria  que  valoren positivament la 
possibilitat d’habilitar espais en desús.  
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Ibrahima Bao, president Associació Senegalesos. Remarca la importància de la tolerància i el 
respecte. Parla de la necessitat de tenir un alberg i atribueix al desconeixement el fet que hi 
hagi gent amb prejudicis vers el projecte d’acollida que es preveu realitzar en aquest nou 
equipament públic. 
 
Antonia Collado, veïna i propietària d’un restaurant. Referent al tema de l’alberg demana que 
s’escolti el barri; i, quant a la manera com s’ha de dur a terme la recollida Porta a Porta, 
considera imprescindible que aquesta sigui compatible amb les dinàmiques de treball del 
servei de cuina/menjador de les empreses de restauració. 
 
Carmen Velasco, veïna. Opina que l’exemple del Porta a Porta a Ciutat Jardí no és extrapolable 
a Pardinyes, on la concentració urbana és molt superior; per la raó anterior, Velasco afirma no 
observar els beneficis del PaP, en la mesura que veu el barri més brut que mai, malgrat que 
continuen pagant els mateixos impostos, i amb el cost afegit d’haver de fer anar més bosses 
per a la separació de cada fracció.  
Referent a l’alberg, considera que no ha estat una bona solució voler-lo ubicar al solar on hi 
havia el compromís polític de fer-hi una residència. Quant el model de l’alberg, considera que 
l’opció que hom proposa no és la millor, i que seria més viable redistribuir les persones 
usuàries en pisos socials a diferents llocs. 
 
Joan Antonio Martínez, Plataforma per unes Festes Cíviques. En relació a l’organització de la 
Festa Major, demana que es tinguin en compte les propostes del mediador de la Paeria, que ha 
treballat a instàncies del Consell de Zona. 
 
Àngels Hellín, veïna. Proposa: 1- canviar la recollida d’envasos de dijous a dimecres; 2- que es 
netegin les voreres amb aigua; i 3- que es controli la causa per la qual el xip del contenidor 
orgànic “sempre està espatllat”. 
 
Mari Mar Luque, Plataforma per unes Festes Cíviques. Suggereix que -de cara a l’estiu- 
s’incrementi la freqüència de la recollida, i que la retirada del plàstic passi a fer-se tres dies a la 
setmana. Luque també fa esment a la necessitat d’una major neteja del clavegueram i a l’excés 
de gats de carrer, problema aquest últim que no creu que pugui resoldre’s amb el projecte de 
control de colònies felines.  
 
Paco Castillo, Fundació Pardinyes. Es queixa de la manca de resposta/diàleg per part de la 
l’Ajuntament amb els veïns de la plataforma; i afirma que Pardinyes és un barri obert i 
intercultural i que estan farts que se’ls acusi de racisme i xenofòbia, pel fet de no voler un 
alberg al lloc on ells consideren que hi hauria d’anar una residència. En referència a les 
acusacions de racisme de què han estat objecte determinats col·lectius del barri, Castillo 
reivindica que el regidor de zona es posicioni i les desmenteixi. 
Relatiu a la utilitat d’espais participatius tals com l’Audiència Pública, el Consell de Zona, el 
representant de la Fundació Pardinyes afirma que no hi creu, ja que al seu entendre no es 
materialitzen la major part de les coses que s’hi demanen. 
Referent a altres qüestions, Castillo denuncia: 1- que la carrossa “la pardinyera” està a la 
intempèrie i s’està fent-se malbé; 2- l’intent de voler eliminar el club de bàsquet de Pardinyes, 
fusionant-lo amb el Força Lleida; 3- que no s’ha respectat el compromís de fer una residència a 
la parcel·la pactada amb l’ajuntament; 4- la brutícia, la manca de manteniment, i la foscor en 
determinats punts del barri; 5- la manca de pàrquings alternatius aprofitant solars buits; i 6- la 
poca coordinació en el comandament del servei del Porta a Porta. 
 
Pedro Gil, veí. Afirma que no estan en contra de l’alberg, però que volen que es respecti 
l’acord verbal de fer una residencia a la finca on ara es vol fer l’alberg. En referència al Porta a 
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Porta, considera que no funciona, que el barri es veu molt brut, i que les bosses que han 
d’utilitzar per a la recollida selectiva són cares. 
Respecte el manteniment d’espais urbans, critica la manera com s’ha fet la plantada d’arbres 
en determinats llocs, i per com aquest fet ha afectat alguns trams de vorera. 
 
Marisé Piñol, AV. Mostra el seu disgust envers els discursos que acusen el barri de racista, i 
recrimina l’ajuntament per no haver-los contrarestat. Piñol insisteix també en la conveniència 
que les 5.361 signatures veïnals –en contra de l’alberg- siguin tingudes en consideració. 
Referent al funcionament de la recollida Porta a Porta, fa seues les valoracions de les persones 
que l’han precedit en l’ús de la paraula. En concret Piñol referma l’opinió que la recollida de 
plàstics hauria de fer-se tres dies a la setmana; que, per raons d’higiene, cal controlar que es 
respecti que les bosses d’escombraries es dipositin a l’horari, dia, i lloc, establert, i que no 
s’amunteguin al costat dels contenidors.  
En relació a altres aspectes del funcionament del PaP, la representant veïnal proposa que la 
franja horària de recollida s’allargui a l’estiu; que s’eviti que hom dipositin bosses de brossa a 
la vora de les terrasses; que es tingui en consideració millorar la qualitat de les bosses de 
l’orgànica, ja que les que es fan anar ara es trenquen amb molta facilitat; i que s’estudiï si, en 
lloc de dipositar les bosses a la porta de les cases, es poguessin portar a contenidors 
d’obertura controlada mitjançant un xip. 
Finalment, quant a la correcta separació de les restes, Marisé Piñol demana que s’incrementi 
l’acció informativa i/o pedagògica d’Agents Cívics, que informin a la gent, per exemple, què ha 
d’anar i què no a la fracció orgànica. 
 
Joan Torné, Comissió Esports AV. Fa una defensa aferrissada de la important trajectòria i els 
èxits obtinguts pel Bàsquet Pardinyes, i es queixa que, al seu entendre, reben un tracte que no 
és equiparable al que la Paeria dona al club de bàsquet Força Lleida. 
 
Ramona Salla, AV. Demana la reparació de la font del pati del centre cívic; reclama més neteja 
a tot el barri, en general, i palesa la necessitat d’incorporar més contenidors a la via pública. 
Referent a la polèmica sobre si hi ha racisme al barri, arran de l’oposició a la construcció d’un 
alberg per a gent temporera i sense llar, Salla puntualitza que de fa moltes dècades Pardinyes 
ha demostrat ser un barri solidari i inclusiu.  
 
En atenció a les observacions sobre l’alberg que han anat fent les persones participants a la 
reunió, Sergi Talamonte afirma: 1- que ell sempre ha defensat Pardinyes com un barri inclusiu 
i mestís; i 2- que la construcció de l’Alberg és un tema molt complex, raó per la qual hi ha 
hagut moltes trobades amb diferents agents socials del barri amb la finalitat d’acostar 
posicions i, continuant amb aquesta voluntat, anuncia que pròximament es realitzarà una 
Audiència Pública on poder debatre el tema.  
 
En referència al Porta a Porta, Sergi Talamonte respon: 1- que els restauradors tenen un servei 
personalitzat de recollida; 2- que hi ha dos contenidors a la zona que algú espatlla sovint; 3- 
que un tercer dia de recollida d’envasos no entra dins del pressupost i que la idea es reduir-ne 
l’ús; 4- que els dies en els quals es fa la recollida a Pardinyes no és aleatori, atès que tot el 
dispositiu va coordinat amb la recollida que també és fa a Ciutat Jardí; 5- que més endavant les 
bosses seran més barates; 6- que espera que es resolguin les diferents incidències relacionades 
amb el PaP i que millori la coordinació del servei.  
 
 
Sobre la posada a punt del servei del Porta a Porta, Talamonte emfatitza que actualment s’està 
en fase de prova pilot i que en funció de la realitat s’aniran introduint canvis per a millorar la 
recollida. 
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Respecte a la implementació del projecte d’enjardinament d’un tram de Corregidor Escofet, 
Sergi Talamonte aclareix que el projecte inicial de la plantada d’arbres a la rambla es va 
acordar en un procés participatiu fet durant l’anterior mandat municipal, i que, per tant, no 
era modificable; i que per aquest darrer motiu, a posteriori, s’ha hagut d’encarregar la reforma 
dels parterres a una altra empresa. 
 
Relatiu a com s’ha informat els agents socials de Pardinyes del projecte d’Alberg Municipal, 
Elena Ferre puntualitza que hi ha hagut reunions individuals amb Orvepard i amb la 
Plataforma, i una de conjunta en què hi va ser present l’alcalde. Ferre reconeix que no s’ha 
assolit el consens amb l’AV i amb un important sector de veïns, però no obstant això, constata:  
1- que cal donar una resposta al problema dels temporers; 2- que els compromisos dels polítics 
s’han de complir, que aquest és herència d’un mandat municipal anterior i que el partit que ho 
havia d’haver complit quan governava no ho va fer; i 3- que el model de servei que  és proposa 
no és polític sinó que és un model que  l’han confeccionat els mateixos tècnics municipals que 
des de fa 20 anys treballen sobre el terreny.  
 
Finalment, relacionat amb altres qüestions que han estat plantejades durant l’Assemblea 
Plenària del Consell, el regidor de Zona, Sergi Talamonte, confirma: 1- que la comissió de les 
festes continua treballant per trobar la millor ubicació de les penyes; i 2- que el conjunt de les 
incidències que s’han plantejat durant la reunió les traspassarà a les regidories corresponents. 
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui, es dona per finalitzada la sessió Plenària del 
Consell de Zona. 
 
Secretaria Tècnica del Consell de Zona 
Francesc Mòdol /Glòria Vicens 
 
Lleida, 15 de juny de 2021 
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CONSELL DE LA ZONA 03 (Pardinyes i entorns) 
Plenari celebrat el 9 de març de 2022, al Centre Cívic de Pardinyes. 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats, Plataformes  i Grups:  
Associació “Watani para la Libertad y la Justicia”; Plataforma per les Festes Cíviques; AV; Grup 
Municipal Comú de Lleida; Salut, consum i alimentació-Associació de Consumidors; AGIPA; Grup 
Municipal PSC; Escola Pardinyes; Grup Municipal Ciutadans; Orvepard; Grup Municipal JuntsxCat; i 
Grup Municipal ERC. 

 
Persones:  
Daniel Castillo; Mourad El boudouhi; Maribel Alcalà; Joan Carles Carranza; Fina Masip; Trinidad 
Vallespi; Lidia Callizo; Paco Castillo; Joan Antoni Martínez; Marisé Piñol; Pilar Pérez; José Ángel 
Jiménez; Ramona Salla; Mª Pilar García; Sergi Talamonte; Ma del Mar Luque; Cristina Bravo;  
Francesc Serra; Fernando Alonso; Totio Tanev; Cristina Moron; Carme Gilart; Noemí Fernández; 
Antonia Collado; Ramon Ruiz; Ma José Bahima; Ma Rosa Ferrer; Jordina Cervera; Joan Torné; Bea 
Obis; Sandra Castro; Montse Pifarré; i Àngels Nerin. 

 
Per l’administració municipal: 
El regidor de zona CdZ03, Ignasi Amor; la regidora de Participació, Marta Gispert; i de part de la 
Secretaria Tècnica dels Consell de Zona: Sogues Sendra i Glòria Vicens. 
 
S’inicia el plenari del Consell de la Zona 03 amb la benvinguda de Participació, Marta Gispert i el 
regidor de zona, Ignasi Amor. 
 
El regidor Amor fa un resum de les actuacions previstes al barri i de les que ja s’han dut a terme: 1- 
s’ efectuar el canvi de gespa artificial al camp de futbol; 2- informar del Pla de Millora realitzat al 
barri; 3- l’acord amb els veïns i l’entitat que organitza les Festes Majors del barri: a la 1h de la 
matinada les casetes es tancarien, l’escenari principal s’ubicaria a un altre espai per evitar 
molèsties al veïns, i  els propis membres de la festa contractarien més seguretat privada i més 
urinaris acord amb les persones que participen de la festa; 4- millora de les xarxes de la pista 
poliesportiva ( c/ Ramon Argilés) i millores de la pavimentació del voltant. 
 
Torn general de preguntes i/o propostes: 
Mourad El Boudouhi, Marisé Piñol, Paco Castillo, Joan Torné, Maribel Alcalà, Fernando Alonso, 

Daniel Castillo, Joan Carles, Trinitat Vallespi i Antonia Collado. Estan d’acord amb que consideren 
Pardinyes com un barri acollidor, però comparteixen la idea del desacord de la construcció de 
l’alberg al barri per diferents motius: 1- manca de diàleg per part del Govern amb els veïns del 
barri abans de decidir l’opció de la construcció del alberg; 2- la promesa de que al terreny on es vol 
construir havia d’anar una residència per la gent gran; 3- les situacions conflictives que poden 
generar les persones usuàries d’aquest; 4- informació sobre si s’està modificant el projecte; 5- la 
ubicació d’aquest ja que davant hi ha una escola; 6- les avantatges que pot tenir al barri; i 7- la 
promesa d’una reunió amb els veïns per parlar sobre el tema de l’alberg. 
 

Mourad El boudouhi,  Associació “Watani para la Libertad y la Justicia”. Demana solucions sobre 
un conflicte que va haver al gimnàs trèvol.  
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Ramon Ruiz, veí i escultor. Proposa, a nivell artístic, impulsar les escultures a nivell de la ciutat i 
vetllar per un bon manteniment d’aquestes i la reposició de les que ja no hi són.  
 
Marisé Piñol, Orvepard. Consulta sobre: 1- diferents demandes que es van fer amb referencia al 
Centre Cívic i encara no s’han solucionat; 2- les funcions dels Consell de Zona i quina diferència hi 
ha amb les funcions de l’entitat veïnal; i 3- el motiu del cessament del Francesc Mòdol. 
 

Mª del Mar Luque, veïna dels blocs de la Pau. Fa queixa que : 1- des de que es fa el porta a porta 
hi ha molta molt acumulació de borsa durant tot el dia; 2- els jardins de la zona on viu estan molt 
bruts. 
 
Paco Castillo, veí. Fa queixa sobre diferents aspectes: 1- manca de solucions per part dels Consell 
de Zona; 2- quan estarà acabat el camí del riu. Proposa l’opció de fer un alberg de menys persones 
i que estiguin distribuïts per diferents zones de Lleida. 
 

Joan Torné, president Orvepard. Reivindica: 1- solucionar tots els punts foscos del barri, en el que  
es va fer un informe l’any 2012 indicant-los (la Rambla i altres carrers adjacents a ella,  c/ Xavier 
Puig i Andreu....), i molta part d’aquets el problema són les copes del arbres que no deixen passar 
la llum; 2- falta d’aparcament els dissabtes de mercat (proposa el pàrquing de Renfe); 3- quina és 
la finalitat del dinamitzador dels Centres Cívics  a les Llars de Jubilats.  
 

Daniel Castillo, veí. Demana informació sobre: 1- les obres i construccions que s’estan fent a la 
carretera des de Corbins fins Pardinyes ( arribant a la zona del Mercat), ja que hi ha 
desconeixement per part dels veïns; 2-  els permisos per ficar plaques solars; 3-  la roureda que 
està entre C/Felip da Silva i C/Ntra. Sra. De Mig Aran està molt bruta; i  4- revisar les senyals de 
prohibit aparcar de diferents carrers. A més, Daniel, comenta la problemàtica de l’augment dels 
problemes de salut mental amb el que s’estan trobant amb els joves i la manca de recursos per 
poder ajudar-los.  
 
Joan Carles, veí. Parla sobre la democràcia participativa i la importància d’escoltar les veus dels 
veïns.  
 

Cristina Bravo, Associació AGIPA. Reivindica un espai per a joves i infants per poder engegar els 
projectes educatius que afavoririen la convivència a la comunitat i la inclusió social i, a més, les 
mateixes partides pressupostaries i implicació que es dona en altres àmbits i en altres col·lectius.  
 
Ramona Salla, Associació de veïns. Reclama que els jubilats puguin tornar a utilitzar la llar de 
Jubilats del Centre Cívic per la tarda com es feia anteriorment abans de que hi hagués la figura del 
dinamitzador.  
 

Sergi Talamonte, grup Municipal Comú de Lleida. Comenta: 1- el cessament del Francesc Mòdol 
no va ser cap pacte amb el Comú; 2- s’hauria d’arribar amb una acord amb la ciutat sobre el tema 
de l’alberg ja que és una necessitat; 3- s’estan ficant sancions a la gent incívica que fa un mal ús 
sobre el porta a porta però no estan reflectides i potser s’haurien de publicar; i  4- la necessitat de 
fer alguna actuació al mercat dels dissabtes per l’eliminació de les bosses de plàstic. A més, 
pregunta: 1- el procés del projecte de jardineria als blocs la Pau; 2- el procés d’il·luminació del 
projecte del c/Xavier Puig i Andreu; 3- si s’ha avançat amb el procés de recuperar la titularitat de la 
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zona de la Carbonera de la mitjana per poder fer activitat de lleure amb entitats sense ànim de 
lucre.  
 
Pilar Pérez, veïna. Fa queixa que el camió del  supermercat Dia ( ubicat al C/ d’en Ramon Argilès) 
surt marxa enrere del magatzem sense avisar, ficant en perill la gent que passa pel davant, i no 
utilitza la zona de càrrega i descàrrega que hi ha la qual s’evitaria els problemes que ocasiona.  
 
La regidora de la zona01 (Centre històric: Mercat del Pla i entorns), Montse Pifarré, explica la 
problemàtica amb la que es troba el Centre històric i la diferència amb la que hi ha a la zona de 
Pardinyes. A més, clarifica les funcions del ECMU i fa incís amb que no és un espai d’inclusió ni un 
espai per viure, sinó un espai per a múltiples usos segons les necessitats del moment. 
 
La regidora Sandra Castro, d’Educació, Cooperació, Drets Civils i Feminismes;  informa que s’han 
ampliat els serveis de psicologia a diferents àmbits ja que s’ha detectat un augment de problemes 
amb salut mental, tot i així, pot ser que s’ampliïn segons necessitats.  
 
Finalitzat el torn general de preguntes i/o propostes, i en atenció a les observacions que han anat 
fent les persones participants a la reunió, el regidor Ignasi Amor respon: 1- es tindrà en compte el 
manteniment i la incorporació de les escultures que hi ha a la canalització del riu i a la mitjana; 2- 
informa del servei d’Ilnet per recollir els voluminosos de manera gratuïta i del Pla de Millora dels 
Espais Públics;  3- s’estan fen reunions pel tema del pàrquing de la RENFE i queda definir si es 
possible que ADIF faci el pàrquing pels mercats del dissabte; 4- reconeix el treball que fa AGIPA 
amb el jovent i s’està buscant el espai per fer la tasca als infants i joves; 5- tema del problema del 
gimnàs Trèvol, si cal presentar una denuncia, que es faci; i 6- els altres temes els derivarà als 
departaments corresponents per tal de poder donar una resposta. 
Amb les preguntes relacionades amb l’ECMU (Equipament Comunitari de Múltiples usos), respon: 
1- que és un espai comunitari per acollir persones, per a múltiples usos, ja siguin d’emergència 
(persones temporeres, sense llar...) o per reunions especifiques que necessitin allotjament; 2- el 
desacord amb que els persones usuàries creïn situacions conflictives a la zona; 3- sobre les 
signatures i mobilitzacions, la qual  són legitimes i es poden fer tantes com es creguin convenient; 
4- la moció presentada a la Generalitat de Catalunya seguirà el seu tràmit; i 5- que s’ha reservat un 
espai en aquest terreny per la construcció d’una residència en cas que algun inversor vulgui fer-ho, 
ja que els residències de gent gran depenen de empreses privades o de la Generalitat.  
 
La regidora de Participació, Marta Gispert, afegeix: 1- que el cessament del Francesc Mòdol va ser 
un acord mutu; 2- fa una breu explicació del funcionament dels Consells de Zona i fa incís amb que 
no es pretén substituir en cap cas, la funció de l’Associació de veïns, sinó tot el contrari, el que es 
pretén és fomentar el treball en xarxa de totes les entitats de la zona: associacions, entitats 
veïnals....de totes les persones que conviuen al barri; i  3- traslladarà als serveis socials aquest 
canvi d’organització amb el tema de les Llars de Jubilats als Centres Cívics.  
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 
 

Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 
Glòria Vicens 
 
 
Lleida, 9 de Març del 2022 
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CONSELL ORDINARI DE LA ZONA 03 (Pardinyes i entorns) 
Sessió ordinària realitzada el 22 de març de 2023, al Centre Cívic de Pardinyes. 
 
Assisteixen a la reunió:   
 
Entitats, Plataformes i Grups: 
 “Asociación Watani para la Libertad y la Justícia”; Grup Municipal Comú de Lleida; Associació Veïnal; CAP 
Balafia-Pardinyes-Secà; Associació Jubilats Pardinyes; EBMitjana; AGIPA; Grup Municipal PP; Comunitat 1 Grup 
La Pau; Escola Pardinyes; AFA Escola Riu Segre; Comissió de Festes; Plataforma Veïnal Pardinyes; i AV Orvepard. 
 
Persones:  
Fina Masip; Joan Alas; Guillermo Gil; Totio Tanev; Mª Pilar García; Sergi Talamonte; Paco Castillo; Mimi Vallespi; 
Marise Pinyol; Noemí Fernández; Lidia Callizo; Pilar Pérez; José Ángel Jiménez Betran; Jordi Joan; Laura 
Cabrera; Mireia Vila; María Rosa Ferré; Natividad Baro; Encarna Cuesta; Mª Pilar Roca; Mari Baena; Mourad El 
boudouhi; Maria Isabel Alcalá; Carlos Fontova; Cristina Bravo; Maikel Fort; Xavi Palau; Ramona Salla; Ma. 
Àngels Vallverdú; Isaac Casanovas; Àngels Garcia; Rosana; Anna Carrera; Rafael Lozano; Sara Escribà; Jacob 
Mesalles; Helena Tamames; Meri Curià; Antoni Berbel; Joan Antoni Martinez; Jordi Espachs; Silvia Collado; 
Rebeca Marti; Àngels Nerin; Catalina Torrens; Xavier Sanvicens; Esther Pedra; Adrià Marina; Marc Noguera; 
Miquel Espinosa; Alfred Sesma; Antonia Collado; José Lluis Llena; Sergi Talamonte; i Joan Torné. 
 
Per l’administració municipal: 
Jordina Freixanet, segona tinent d’alcalde i regidora de Presidència; Ignasi Amor, regidor de la zona 03 i 

president del Consell; Jaume Rutllant, regidor de Cultura; Teresa Farré, de Serveis Socials municipals; Núria 

Arànega, tècnica del Pla Educatiu d’Entorn; i Cristina Saiz; Glòria Vicens, Sogues Sendra, de l’Àrea de 

Participació Ciutadana.  

Ignasi Amor, regidor de la zona 03 i president del Consell, dona la benvinguda a tots els presents i passa la 

paraula al sots-inspector Xavier Serra del cos de Bombers de la Generalitat de Catalunya, que ens explica les 

xerrades de prevenció d’incendis a les llars. Bombers de la Generalitat de Catalunya ens presenten unes 

xerrades informatives per tal d'implementar la cultura de la prevenció d'incendis a la llar. Aquestes, estan 

destinades tant a entitats i associacions com a la ciutadania en general. Les dues xerrades que duen a terme 

són: 

1-Tanca la porta al foc, té com a objectius una vegada iniciat l'incendi saber el que hem de fer per no posar-

nos en risc. 

2- Prevenció d'incendis a la llar, té com a finalitat treballar les causes que provoquen els incendis i treballar els 

hàbits que les provoquen. 

Cal tenir en compte que segons les estadístiques hi ha 12 incendis en habitatges al dia, el 80% de morts en 

incendis són a les llars i, el col·lectiu més afectat són les persones > 65 anys. 

Per acabar, ens faciliten el correu electrònic, per si algú està interessat en alguna de les xarrades que ofereixen: 

bombersprevencioincendis@gmail.com 

A continuació, Jordina Freixanet, segona tinent d’alcalde i regidora de Presidència, dona la benvinguda als 

presents i excusa l’assistència de Miquel Pueyo, Paer en Cap i de Marta Gispert, regidora de Participació i 

vicepresidenta del Consell de Zona03 per motius d’agenda.  
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Ignasi Amor,  regidor del Consell de Zona03, informa: 1- la nova provisió d’un altaveu Bluetooth inalàmbric, 
tipus maleta amb dos micròfons (un de diadema), per equipar la sala d’actes. Totes aquelles entitats que ho 
desitgin, en el moment que demanen la reserva de la respectiva sala d’actes, també podran reservar aquest 
material;  2- s’han anat instal·lant desfibril·ladors en tots els Centres Cívics per ampliar la cardioprotecció a la 
ciutat. Ara s’està fent formació a les diferents persones responsables dels Centres Cívics i a les diferents entitats 
vinculades;  3- el canvi de gespa del Camp de Futbol de Pardinyes que es realitzarà en breu; 4- les obres del 
carrer Girona ja estan a punt de finalitzar, són obres realitzades amb fons Next Generation, és vianalitza una 
part del tram de carrer, als veïns que se’ls hi tallava l’accés al pàrquing se’ls hi va generar aparcaments 100% 
gratuïts i hi haurà més arbrat i més il·luminació; 5- s’estan executant les actuacions de plantació a l’avinguda 
Pearson que seran unes 45 unitats, pel que fa al tractament dels escocells es farà el retall corresponent i 
entrarà dins de la planificació de gestió dels escocells que s’està elaborant per l’Ajuntament de Lleida; 6- hi ha 
dues propostes al barri de parc caní: una  situada al costat de l’skayparc i l’altra a la plaça Maria Rubies; 7- 
quant a les bandes rugoses a: Josep Pallach / Camí de Corbins- Tarragona / Jeroni Pujades - Pere Cavasèquia / 
Passatge Sant Jeroni: s’activarà el protocol d'estudi amb Guàrdia Urbana: primer controlarem la velocitat real 
a la via i si realment hi ha un excés de velocitat, aplicarem mesures; 8- quant a la manca d’aparcament els 
dissabtes de mercat es va fer proposta al pàrquing de RENFE i estem esperant resposta d’ADIF; 9- el tema de 
les bosses de plàstic els dies de mercat recordar que cada dissabte es reparteix una bossa (tipus sac) a cada 
paradista per tal que dipositi els residus de plàstics i papers que pugui ocasionar amb el muntatge del gènere 
de la seva parada, s’ha modificat i intensificat el sistema de treball i d’incidències per part del personal vigilant 
vers els paradistes, es va demanar un servei de neteja de la zona de les parades de roba i calçat (previ al 
muntatge de les parades), i està pendents de fer dues actuacions més que tenim parlades amb urbanisme i 
medi ambient respectivament (col·locació de papereres i un sistema de paravent amb elements de jardineria) 
; 10- el motiu de col·locació de jardineres als blocs La Pau és que les jardineres facin la funció d’impedir que es 
jugui a pilota a la plaça, es creu prioritari actuar en la millora dels parterres i, en tot cas, regular d’una altra 
forma els jocs que no sigui amb la ubicació de jardineres;  11- els problemes amb el Porta a Porta sobretot a : 
c/Tarragona amb c/ Pere Cavasèquia i Av. Tortosa amb c/ Anàstasi Pinós, s’han executat diverses actuacions 
en aquest punt amb educadors als blocs la Pau, però no s’ha pogut solucionar aquest punt negre que tenim en 
la recollida de residus deguts bàsicament a l’incivisme per part dels veïns. Disposem d'un servei diari de 
recollida de bosses abandonades, les quals mitjançant diverses accions de seguiment s'obren i inspeccionen 
per tal de poder identificar els usuaris. Amb la informació obtinguda es notifica al causant de la infracció i, si 
se’n confirma l’autoria, es produeix la sanció.  
 
Jordina Freixanet,  segona tinent d’alcalde i regidora de Presidència, afegeix està pendents d’una resolució 
d’una reunió especifica que es va fer per la rehabilitació integral de tot l’espai dels blocs La Pau.  

 
Torn de preguntes i/o propostes: 

Es fa palès del malestar veïnal per la no assistència tant del Paer en Cap, Miquel Pueyo,  com de la regidora de 

Participació, Marta Gispert. 

Marisé Pinyol, es presenta com a veïna però també com animalista. Fa la crítica amb relació a les obres que 

han destruït la biodiversitat de forma gratuïta i innecessària carregant-se la colònia més gran de cigonyes de 

Catalunya i de les més grans del sud d’Europa i   el macroalberg es podia fer en un altre lloc. A més, tenim una 

resolució que diu que s’havien de retirar els nius i de forma immediata habilitar un altre lloc alternatiu on 

reinstal·lar-los. El que és va fer, va ser destruir els nius i heu posat en risc les cigonyes. D’altra banda, el dia 3 

de febrer s’havien de parar les obres pel tema del cicle reproductiu de les cigonyes i no es va fer. També tenim 

un informe de Medi Ambient en el qual es diu que les obres s’acabin al més aviat possible per no afectar a la 

salut d’aquesta espècie. Finalment, pregunta el  motiu de per què s’ha fet això, perjudicant aquesta espècie 

tant valuosa per nosaltres. 

Lidia Callizo, veïna. Comenta que: 1- la gespa del camp de futbol fa molts anys que estava pendent de canviar-

se i després es va fer el camp petit; 2- el model de brossa de Pardinyes no funciona, s’haurien de mirar altres 
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models d’Europa, a més, no es pot comparar amb el barri de Ciutat Jardí, ja que són cases unifamiliars, no com 

Pardinyes que són pisos amb balcons petits i s’ha d’acumular la brossa al balcó generant males olors i plagues. 

Paco Castillo, veí. Fa incís amb no voler  parlar del macroalberg que s’ha imposat des del començament i 

tampoc de l’enderroc de les sitges, que, per cert, són emblemàtiques pel barri i que són les úniques que s’han 

enderrocat de tot Catalunya. Vol parlar sobre totes aquestes desqualificacions cap al barri de Pardinyes perquè 

són injustes, ja que Orvepard ha estat, és i serà bressol de cultures i integració dels nou vinguts, no es 

consideren racistes ni classistes, no tenen fòbia als pobres, sinó tot el contrari. Tampoc s’ha atacat mai ni a 

màquines ni a treballadors. Els veïns de Pardinyes som gent de pau, a favor del diàleg, del consens i en contra 

de la manca transparència i de les imposicions per decret. Afegeix: 1- amb relació al camí del riu, que és un 

valor natural del barri que data de l’any 1176, està tallat al mig sense acabar d’urbanitzar i es va quedar que el 

2020-2021 s’arreglaria i encara no està acabat; que manquen 443 arbres segons un estudi i que hi ha 40 carrers 

de Pardinyes que no en tenen ni un. 

Maribel Alcalà, veïna. Consulta quin és el projecte amb relació al  macroalberg per la gent sense sostre. A més 

insisteix que el Porta a Porta no funciona. 

Ana Carrera, veïna. Es reitera amb alguns dels comentaris que han fet els seus companys i qüestiona si algú 

portaria els seus fills /es a un col·legi al costat d’un macroalberg.  

Ma Rosa Ferré, veïna. Fa comentaris amb relació al sentiment d’abandó que hi ha cap al barri i amb la 

deixadesa amb la qual està: mal estat de les voreres, fet que afecta les persones amb mobilitat reduïda i la 

gent gran, i la problemàtica dels patinets i les bicis. 

Sergi Talamonte, Grup Comú de Lleida i veí. Pregunta: 1- sobre la gestió dels plàstics al mercat i si hi haurà 

sancions pels paradistes; 2- la zona del camí de Corbins està molt bruta i plena de residus que caldria netejar; 

3- com va el tema del Porta a Porta i quan s’enviaran les cartes d’advertiment als veïns que no volen participar 

en la recollida selectiva; 4- com està el tema de la bonificació als veïns  per fer la recollida selectiva; 5- si es 

farà efectiva la reducció de velocitat a 30 en alguns carrers del nostre barri. Afegeix la manca d’il·luminació al 

c/Puigandre i explica que hi ha diverses propostes de resolució aprovades pel nostre grup al seu dia per tal de 

fer aparcaments dissuasoris i donar cobertura provisionalment per aparcar al barri.  

Catalina Torrens i Rebeca Martí, AFA Escola Riu Segre. Expliquen les problemàtiques que es troben a l’escola: 

1- surt fum de les calderes del gimnàs Trèvol i la canalla s’ha de posar a les aules perquè no s’hi pot estar; 2- 

darrera de l’Escola a la carretera els cotxes van a tota velocitat i el terra està ple de clots i hi ha molt perill, a 

més quan plou esquitxen els cotxes i quan està sec no s’hi pot passar per la pols que es crea; 3- l’entrada per 

la pista de futbol està  molt bruta, amb diverses restes a terra, entre elles xeringues; 4- la il·luminació als 

voltants de l’escola és molt deficient. Altres problemàtiques: 1-  el Parc de Maria Rúbies mai ha estat un parc 

viable (hi ha 3 gronxadors que no estan homologats per les edats que hi ha) i  entre la sorra i les caques de gos 

és horrible perquè hi ha molta gent incívica que no plega les caques; 2- la gent està molt descontenta amb el  

Porta a Porta; 3- demana no col·locar més zones blaves al barri.                                                                

Pilar Pérez, AV Orvepard. Explica que rep moltes queixes del Porta a Porta: 1- proposa augmentar els dies de 

recollida de brossa; 2- es va dir que hi hauria uns descomptes o bonificacions pel fet de reciclar i de moment 

no s’està fent; 3- molta gent no té clar on ha de llençar la brossa a l’hora de reciclar-la;  4- quan et quedes 

sense  bosses s’ha d’anar a Ilnet i és una carretera força perillosa. Altes queixes amb relació  a altres temes: 1- 

quan volen les bosses del mercat arriben fins a la Mitjana; i 2-  mal estat de les voreres, amb rajoles aixecades, 

entre d’altres. 

Rafael Lozano, Grup La Pau. Comenta: 1- als blocs la Pau hi ha moltes  paneroles i rates;  2- hi ha molts mosquits 

al barri;  3- el carrer està ple de brossa, quan hi havia els contenidors soterrats i no passava això. 4- quant a la 
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renovació energètica dels blocs La Pau,  econòmicament està molt mal pensat i l’Ajuntament hauria d’aportar 

econòmicament. 

Esther Pedra, Comissió de Festes. Exposa: 1- la pista poliesportiva està en molt mal estat i la canalla pot 

prendre mal;  2- s’han de tenir en condicions els equipaments;  3- que ja no hi ha taules de ping-pong i considera 

que s’han d’actualitzar els equipaments de lleure per a joves i sobretot s’han de revisar per tal que estiguin en 

condicions; 4- mal estat de la cruïlla pel camí de Corbins amb c/Girona, per on passarà la gent amb mobilitat 

reduïda,  la vorera fa 90 graus i un desnivell bastant gran; 5- manca de seguretat i augment de robatoris i 

baralles.  

Joan Torné, AV Orvepard. Amb relació al camí del Riu comenta que ara tothom diu que aquells terrenys són 

seus i el que s’ha de fer és resoldre el camí. Reitera que el Porta a Porta no funciona. Pel que fa a la pista del 

Riu Segre comenta que li han tombat dues vegades la petició d’arreglar-la amb els pressupostos participatius 

presentant dos projectes i ara està plena de brutícia.  Explica que als blocs la Pau, antigament es pagava a un 

senyor  entre tots els veïns que ho mantenia net, i des que va passar a l’Ajuntament està tot molt brut. Insisteix 

que les sitges no s’havien de derruir. Mostra la seva preocupació amb l’augment de robatoris al barri.  

Jacob Mesalles (infermer referent en salut comunitària) i Mireia Vilà (psicòloga referent en benestar 

emocional), tots dos del CAP Balafia-Pardinyes-Secà. Comenten: 1- informació per col·laborar i treballar 

conjuntament amb la formació que s’està realitzant al Centre Cívics amb relació als desfibril·ladors; 2-  que la 

zona de darrere el pavelló barris nord està plena de brutícia, especialment de dilluns a dimecres i a partir de 

divendres a les vuit de la tarda, es veuen joves fent botellots, consumint drogues, a més que moltes vegades 

hi ha xeringues a terra; i 3- si hi hauria la possibilitat de fer un aparcament tant de bicicletes com de patinets 

al CAP.   

Mourad El Boudouhi,  de “Asociación Watani para la Libertad y la Justícia. Pregunta si quan aparques en zona 

blava i el cotxe pateix alguna incidència (rascada, robatori, furt, etc..) si l’Ajuntament té alguna assegurança a 

tal efecte. Remarca que els estrangers sabem que els veïns d’aquest barri no són racistes.  

Altres persones sense identificar remeten als temes següents: 1- amb relació al macroalberg: dubtes sobre 

l’inici de la construcció, quin nombre de places seria el ideal per a ser un model inclusiu, el cost de les grues 

per retirar les cigonyes i la possibilitat d’ubicar-lo a un terreny a Ciutat Jardí;  i 2- la inseguretat al barri.  

En atenció a les observacions que han anat fent les persones participants en la reunió, el regidor de Zona03, 

Ignasi Amor, respon que és conscient de l’estat de la pista poliesportiva i desacata el treballa que s’ha fet a 

altres pistes amb el projecte 40x20 (pista Sta. Cecilia, pista la Panera...) on s’acabarà fent a altres. També fa 

incís que és necessari fer un nou contracte de neteja.  

Atenent altres qüestions, la segona tinent d’alcalde i regidora de Presidència, Jordina Freixanet, respon: 1- 

totes les incidències tan concretes que s’han comentat queden registrades i es resoldran l’abans possible; 2- 

sobre el camí del Riu, hi ha una part litigiosa en aquest camí i està tancat perquè encara no s’ha resolt, s’està  

treballant amb els serveis jurídics per resoldre-ho; 3- amb el tema de les subvencions comentar que no és 

voluntat d’aquest govern d’estar aixecant tota Lleida i tota a la vegada fent obres, moltes d’aquestes obres 

s’han hagut d’esperar a que es convoquessin pel fons Next Generation per després licitar. Quan es va començar 

el mandat municipal hi havia un 107% de deute i això va impossibilitar de fer inversió nova, és a dir, es pot 

pagar nòmines, serveis, però no invertir, per invertir necessites autorització d’un òrgan de la Generalitat de 

Catalunya que es diu Política Financera i és un tràmit que s’ha d’aprovar pel Ple municipal. Des d’Europa es 

dona un termini concret per executar les obres, motiu pel qual s’han de fer totes alhora si no es vol perdre el 

finançament; 4- pel que fa als equipaments de temporers, el govern municipal en aquell moment no va voler 

participar en cap finançament i quan vàrem entrar nosaltres l’any 2019, vam creure que això s’havia de 

resoldre de manera urgent i definitiva, ja que cada estiu des de fa més de 20 anys venen a les nostres terres  
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persones temporeres a treballar a la fruita. Tanmateix reconeix que comunicar-ho per Teams en plena 

pandèmia no va ser la millor manera de fer-ho i demana disculpes al respecte. En tot l’expedient s’ha anat 

parlant dels canvis. Pel que fa a la colònia de cigonyes i es va parlar amb Generalitat per tal que ens digui com 

s’havien de traslladar; 5- s’estan buscant recursos per tirar endavant els projectes del Palau de Vidre i Josefines; 

i 6- s’han incorporat dues brigades de neteja extra per intentar pal·liar les mancances de neteja, recordant que 

estem amb el problema de la sequera i no es pot utilitzar tanta aigua per la neteja. 

 
El regidor de Cultura, Ciutat i Transició Ecològica, Jaume Rutllant, respon a les preguntes que fan referència al 
Porta Porta: el motiu del perquè no es continua fent el sistema de contenidors oberts que hi ha a la resta de la 
ciutat, és perquè la Unió Europea marca unes fites de quina quantitat s’ha  de reciclar i això suposa que s’ha 
de caminar cap a un 65% mínim de reciclatge abans de l’any 2030 i el problema és que amb el sistema de 
contenidors oberts la mitjana de reciclatge a la resta de la ciutat no passa del 30%. Aquest pla s’ha 
desenvolupat a una part de Balàfia, Pardinyes i Ciutat Jardí. Sí que és cert que a Ciutat Jardí era molt més fàcil 
pel tipus d’habitatge que hi ha. Després el problema principal és l’incivisme. Ben aviat hi haurà tres educadors 
al carrer per resoldre a aquest tema. Tant pel tema de la neteja com per al de la correcta gestió de residus, 
tenim un contracte amb ILNET que s’ha anat prorrogant i que s’acaba el 2024 i ara mateix resulta totalment 
insuficient, però s’ha d’esperar fins a la data fi del contracte. Ja s’està preparant l’estudi perquè l’any 2024 es 
faci un nou contracte dimensionat segons les necessitats de la ciutat i amb els recursos suficients per a poder 
fer aquesta recollida selectiva al nivell que es necessita per normativa de la Unió Europea i, per tant, demana 
paciència fins que entri en vigor el nou contracte l’any 2024. 

 
2n Torn de preguntes i/o propostes: 

Paco Castillo, veí. Comenta: 1-  amb relació a la sequera, es va comentar que  hi ha aigua suficient i que està 

previst que, en cas necessari, trauran aigua de la depuradora pel reg, a més destaca que alguns carrers sols es 

reguen amb aigua un costat, la que està lliure de cotxes; 2- encara hi ha a un deute de l’Ajuntament del 74%; 

3- el mal estat amb el qual es troben els parterres de la Rambla; 4- dubtes sobre que passarà amb les places 

restants del macroalberg, ja que s’ha comentat que hi ha un 70% de places òptimes i pot haver-hi fins a 150 

places; 5- preocupa que el servei de pediatria es traslladi al Cap Onze de Setembre, a més de no haver-hi places 

per aparcar als voltants; 6- manca de manteniment del Cap de Pardinyes i que passarà amb el Cap perquè els 

terrenys són municipals i hi ha 90 treballadors en aquest moment, que si els destinen a altres llocs o els hi 

treuen competències al final, fins i tot, potser eliminaran el metge de família o de guàrdia. Mostra el seu 

desacord amb el Consell i la manca de solucions de les diferents demandes que es comenten.  

Marisé Pinyol, veïna. Remarca el seu desacord en com s’ha portat el tema del Porta Porta i el tema de les 

cigonyes, ja que no s’ha executat la resolució tal com us ho indicaven a l’informe de la Generalitat, les cigonyes 

s’han estressat i han tingut feinada per poder trobar nius. Lleida, juntament amb una altra ciutat, és una de les 

poblacions que té la població més gran de cigonyes d’Espanya i del sud d’Europa, i això no s’ha de deixar 

perdre. 

Lidia Callizo, veïna. Reitera: 1-  si l’empresa de neteja no funciona, contractar a una altra, ja que Pardinyes està 

molt brut; 2- dubtes sobre que passarà amb els habitants del barri que es queden sense pediatra a causa del 

trasllat al Cap Onze de Setembre; 3- el mal estat de la Rambla; 4- el terreny on va la residència, ha de  ser per 

la residència ai no un aparcament.  

Sergi Talamonte, Grup Comú de Lleida. Comenta que entre medi ambient i esports es va intentar solucionar 

l’escapament de fum del gimnàs Trèvol hi havien algunes solucions. Pel que fa a l’aparcament al terreny on va 

ubicada la residència, es tracta d’un aparcament provisional mentre no es faci la residència.  
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Catalina Torrens i Rebeca Martí, AFA Escola Riu Segre.  Exposen la manca asfaltar el camí de darrere del Trèvol. 

Natividad Baro, veïna. Proposa que la brigada que ha entrat en funcionament per les persones incíviques 

haurien de tenir més autoritat i fins i tot, ficar una multa, a més afegeix  que amb gent de “paisà” funcionaria 

millor. Continua amb la queixa amb el Porta Porta i el poc espai que hi ha alguns habitatges per mantenir 4 

contenidors dins de casa, a més, proposa un xip i que es multin a la gent que no ho faci correctament.  

Carlos Fontova, veí. Exposa que: 1- pel que fa al Porta Porta, és que si es paga un impost és per tenir un bon 

servei i tenir la casa sense bosses de brossa pel mig; 2- no hi ha hagut diàleg pel que fa al macroalberg ni amb 

la Plataforma ni amb els veïns i que passarà amb les persones sense llar. 

Guillermo Gil, veí. Dubte sobre si el Pla Iglú es farà al macroalberg. Quant a la gestió de residus, manifesta el 

seu malestar que depenent del barri on visquis tens un servei o un altre. Pregunta per què es gasten tants 

diners amb obres i no amb neteja ni amb la reparació de les voreres.  

Altres persones sense identificar remeten als temes següents: 1- la ubicació de l’alberg no pot anar al costat 

d’una escola; 2- qüestiona sobre el pressupost de l’enderroc (si retirar els nius de cigonyes estava dins el 

pressupost, si s’ha generat sobre cost... entre d’altres) 

En atenció a les observacions que han anat fent les persones participants al segon torn de paraula,  el regidor 

de Zona03, Ignasi Amor, respon: 1- es tornarà a revisar el tema del fums del gimnàs Trèvol; i 2- amb els nous 

contractes de neteja hi haurà nova maquinària i nous serveis, òptims per a la quantitat de població que hi ha 

actualment a la ciutat. 

Responen a altres qüestions, Jordina Freixanet, segona tinent d’alcalde i regidora de Presidència, respon: 1- 

pel que fa als treballadors de les brigades perquè tinguin capacitat sancionadora, només podrien ser sancions 

administratives, però no es té habilitació legal perquè els reincidents facin treballs en benefici de la comunitat, 

s’ha demanat al Congrés dels Diputats afegir a la Llei de Bases de Règim Local un article més, per tal que es 

pugui duu a terme en els casos que hi hagi molta reincidència, que realment hi hagi una manca de voluntat i 

com a mesura educadora; 2- el canvi d’ubicació final (entre el solar destinat a la residència i el de les sitges) va 

ser una decisió política, una vegada escoltada la Fundació Privada. El cost de l’enderroc de les sitges no estava 

previst inicialment, però s’han avançat uns diners que més endavant s’haguessin gastat en enderrocar les 

sitges, ja que tard o d’hora, s’hagués fet perquè no estan catalogades com a patrimoni i a la llarga anaven a 

terra; i 3- fins que no estigui acabat el tema de les “josefines”, la ubicació del Pla Iglú anirà als Camps Elisis. 

 

Sense cap altre tema a tractar en el dia d'avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 

 

Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 

Lleida, 22 de març del 2023 


